
Kristus vstal z mrtvých - Pokoj vám! 
 

        Ježíš ukřižovaný vstal z mrtvých! 
        Přichází mezi ty, kdo ho oplakávají, plni strachu a úzkosti. 
        Není to duch, je to Ježíš, který zemřel na kříži a byl v hrobě. 
        Před nevěřícíma očima učedníků opakuje: "Pokoj vám!" 

 

        papež František 
 

    Požehnané Velikonoce! 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Velikonoce roku 2024 
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V poušti světa 
 

Dnes jsme na poušti světa, na poušti morálky. 
Všechno ztrácí svůj smysl: teologie ztrácí smysl,  
slova ztrácejí svůj význam.  
Všechno se sekularizovalo, ztratili jsme smysl 
pro Boha, pro Pannu Marii, pro světce, pro svátosti.  
 

Bůh se každého z nás ptá, jako se ptal Árona a Mojžíše: 
Může z této skály vytrysknout voda? 
My jsme tou skálou, tím kamenným srdcem, které chce 
Bůh proměnit v srdce z masa. Každému z nás Bůh říká: 
Myslíš si, že z této skály může vytrysknout voda, tedy 
Ježíš? A my máme odpovědět: Jsem si jistý, že z této 
skály voda vytryskne. Je k tomu ale zapotřebí víry.  
Víra je absolutní mlčení tvora, jenž nehledá vysvětlení: 
takovou víru měla Maria. 
Víra, absolutní mlčení. Ty věříš? Věřím! 
Bůh se ptá i nás všech dohromady: může z této pouště 
lidstva, z tohoto kamenného srdce lidstva vytrysknout 
voda, život?  
Ano, zmrtvýchvstalý Ježíš může uhasit žízeň lidstva. 

Žijeme-li společně Marii, můžeme uprostřed 
dnešního lidstva mysticky rodit Krista.  
Právě tuto vodu musíme dát lidstvu. 
Papež se v jedné římské farnosti zeptal: "Co je 
farnost?“ a pokračoval: „Farnost je společenství 
věřících, kteří se navzájem milují, kteří si pomáhají, 
aby se uprostřed nich rodil Kristus.“ 
Společenství vytváříme tím, že jsme Marií, jinými 
slovy, když máme Ježíše mezi sebou. 
Být Marií je však absolutní podmínkou pro rození. 
Kdo není Maria, nemůže rodit. Nikdo z nás.  
Ani kněz, ani inženýr, ani matka v domácnosti  
nebo zdravotní sestra v nemocnici ... 
Když není přítomen Ježíš, společenství se nevytvoří. 
Takže světu, který žádá o vodu, který má žízeň, 
můžeme říci: Ty věříš, že z nás může vytrysknout 
voda? Ano, protože to je Mariina úloha. 
Proto musíme být Marií, tichem plným Boha, 
které rodí Krista. Maria, která je Církví, a přitom 
kvůli církvi odchází do pozadí. 
 

   P. Silvano Cola (upraveno) 
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Scházíme se: Svatý týden, Velikonoce a doba velikonoční 2024 
               

FÜRTH, Kostel Christkönig, Friedrich-Ebert-Straße 5, 90766 Fürth 
 

 Květná neděle  24. března v 15 00 hodin  pašije, svátost nemocných 
 5. neděle velikonoční 28. dubna v 15 00 hodin  
 

STUTTGART, St. Clemens, Lortzingstr. 21, 70195 Stuttgart - Botnang  
 

4. neděle velikonoční 21. dubna ve 14 30 hodin   
 

MNICHOV, St. Stephan, Thalkirchnerstr. /Stephansplatz 2, 80337 München 
 

 Květná neděle     24. března v 10 00 hodin česky, pašije  
 Zelený čtvrtek  28. března v 18 30 hodin  v sále Velehradu, po bohoslužbě agapé 
 Velký pátek    29. března v 10 00 hodin  Křížová cesta národů - St. Michael Kirche 
 Velikonoční vigilie  30. března ve 20 30 hodin slovensky, svěcení pokrmů 
 Boží hod velikonoční   31. března v 10 00 hodin 

česky, svěcení pokrmů, pomlázka 
 Pondělí velikonoční    1. dubna v 10 00 hodin  slovensky, svěcení pokrmů 
 3. neděle velikonoční 14. dubna v 10 00 hodin česky 
 

                                                              Srdečně zveme na velikonoční bohoslužby. 
 

 

 

Vzkříšení v klášteře Schäftlarn (Oberbayern) - výstava malovaných vajec - Oberstadion (Oberschwaben) 
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Postní duchovní obnova ve Stuttgartu: St. Clemens - neděle 17. března 2024 
 

              Téma: Náš život s Bohem a půst aneb co lze dohnat v posledním postním týdnu? 
 
 

     Program: začátek ve 13 hodin v sále pod kostelem 
   přivítání  
   modlitba 
   zamyšlení 
   křížová cesta v kostele, současně možnost sv. zpovědi 
 

   14 30 hodin mše svatá s udílením svátosti Pomazání nemocných  
 

   po mši svaté pohoštění 
         

   jáhen Jan Rückl a P. Bohuslav Švehla 
          

  Udělejme si v postní době čas pro Boha i pro sebe.    Srdečně zveme!  

         
Velikonoce: Kristus vstal z mrtvých! 
 

Hlásáme, že On, Pán našeho života, je vzkříšení a život.  
 

Velikonoce znamenají „přechod,“ protože v Ježíši  
se uskutečnil rozhodující přechod lidstva: přechod od smrti 
k životu, od hříchu k milosti, od strachu k důvěře, 
od opuštěnosti ke společenství.  
Kéž je pro každého z vás, a zvláště pro nemocné a chudé, 
pro staré lidi a pro ty, kdo procházejí zkouškami a únavou, 
přechodem od soužení k útěše.  
Nejsme sami: živý Ježíš je s námi navždy.  
Kéž se církev a svět radují, protože dnes už naše naděje 
nejsou rozbity o zeď smrti, ale Pán nám otevřel most 
k životu. Ano, o Velikonocích se změnil osud světa 
a v tento den se můžeme radovat z toho, že slavíme 
nejdůležitější a nejkrásnější den v dějinách. 
 

Kristus vstal z mrtvých, skutečně vstal, jak hlásají východní 
církve. Naděje není iluze, ale pravda!  
 

Cesta lidstva od Velikonoc postupuje rychleji! 
 

První svědkové Zmrtvýchvstání nám to ukazují: Ženy 
"rychle vyšly z hrobu a s bázní a velkou radostí to běžely 
oznámit jeho učedníkům." Marie Magdaléna "běžela 
a přišla k Šimonu Petrovi."  Jan i Petr " běželi společně," 
aby se dostali na místo, kde byl Ježíš pohřben. 
 

O Velikonocích se cesta zrychluje a stává se závodem, 
protože lidstvo vidí cíl své cesty, smysl svého údělu,  
a je povoláno spěchat vstříc Ježíši Kristu, naději světa. 
Pospíchejme také my, abychom rostli na cestě důvěry  
mezi lidmi a mezi národy.  
 

Pospíchejme překonat konflikty a rozdělení  
a otevřme svá srdce těm, kteří to nejvíce potřebují.  
Pospěšme na cesty míru a bratrství. 
 

Na cestě je však stále mnoho překážek, které mohou náš 
spěch za Zmrtvýchvstalým učinit namáhavým a únavným. 
K Ježíši se obracíme s prosbou: pomoz nám běžet k tobě! 
Pomoz nám otevřít svá srdce! 
Objevme znovu chuť cesty, zrychleme tep naděje,  
zakusme krásu nebe!  
 

Čerpejme energii, kráčejme vstříc Dobru, které nezklame. 
Sv. Izák Syrský napsal: "Největším hříchem je nevěřit 
v energii vzkříšení."  
Ano, jsme si jisti: Kristus skutečně vstal z mrtvých!  
Věříme v tebe, Pane Ježíši, věříme, že s tebou se znovu 
zrodila naděje.  
Ty, Pane života, povzbuzuješ naše cesty a opakuješ nám 
jako učedníkům po vzkříšení: "Pokoj vám!"  
 

    papež František 2023 
 

Papež František vyhlásil rok 2024 Rokem modlitby  
jako přípravu na Jubilejní rok 2025 s tématem „Poutníci naděje.” 
 

Jubilejní (Svatý) rok má být podle biblické tradice časem obnovení vztahu s Bohem,  
mezi sebou navzájem a s celým stvořením. 
 

Logo Jubilejního roku ukazuje čtyři postavy jako lidstvo přicházející ze čtyř světových 
stran. Jeden objímá druhého na znamení bratrství a solidarity. První z lidí se chytá a drží 
kříže, znamení víry a naděje. Kříž se k lidem naklání, jako by jim šel vstříc. Rozbouřené 
vlny pod poutníky připomínají neklidné a těžké časy. Kříž je však ukotven, kotva vzdoruje 
vlnám. Pouť na této zemi je společnou poutí. Převažuje barva naděje – zelená. 
 

Symbolem Svatého roku je otevření Svaté brány v Lateránské bazilice a dalších bran v římských bazilikách.  
Při překračování prahu Svaté brány si poutník připomíná úryvek z Janova evangelia:  
“Já jsem dveře. Kdo vejde skrze mě, bude zachráněn; bude moci vcházet i vycházet a najde pastvu."  

Procházení Svatou bránou vyjadřuje rozhodnutí následovat Ježíše jako Dobrého pastýře a nechat se jím vést. 
 
Svatý rok nabízí věřícím možnost získat plnomocné odpustky pro sebe nebo pro zemřelé.  
Je to rok smíření a obrácení, solidarity a oddanosti spravedlnosti ve službě Bohu a svým bratřím a sestrám. 
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České bohoslužby v Německu - jaro 2024 
 

Aktuální termíny najdete na našich stránkách: www.misie-nemecko.com 

 

Ve Stuttgartu a Mnichově jsme si připomněli umělce a další osobnosti zemřelé v roce 2023 (Popelec umělců).  

V Mnichově, Stuttgartu i Fürthu mnozí přijali svátost Pomazání nemocných. 

- v Mnichově 
 

Česká bohoslužba je každou 2. a 4. neděli v měsíci v 10 hodin. 
Každou neděli je mše svatá pravidelně - česky nebo slovensky. 
 

Kostel sv. Štěpána/St. Stephan, Stephansplatz 2, 80337 München 
+ každou středu v 18 30 hodin - po mši svaté je možnost svaté zpovědi  
  

neděle 31. března: Boží hod velikonoční 
 

neděle 12. května: Svátek matek + 73. výročí českých bohoslužeb v Mnichově 
 
 

Slovenské bohoslužby: www.skm-mnichov.wbl.sk 
 

jarní líska 

- ve Fürthu 
 

Česká bohoslužba je obvykle poslední neděli v měsíci v 15 00 hodin. 
 

Kostel Christkönig, Friedrich-Ebert-Straße 5, 90766 Fürth 
 

naše termíny: neděle 24. března: Květná neděle  
 

   neděle 28. dubna: 5. velikonoční neděle 
   

  neděle 26. května: Slavnost Nejsvětější Trojice 
   

  neděle 23. června: červnové setkání 
 

rozkvetlý smrk 

Dvě poutní pozvánky:   
 

neděle 16. června 2024 
 

Mariánská pouť do Liebfrauenhöhe, Rottenburg - Ergenzingen 
 

10 00 hodin příjezd  

10 30 hodin  Česká mše svatá v Krönungskirche 
  společný oběd + prohlídka poutního místa 
14 30 hodin Mariánská pobožnost v milostné kapli  
  
 

 
 
sobota 6. července 2024 
 

Společná Slovensko - česká pouť ke sv. Metodějovi v Ellwangen 
 

11 00 hodin  Poutní bohoslužba v bazilice sv. Víta - viz foto  
  Průvod a modlitba u pamětních desek 
  Oběd z vlastních zásob v prostorách kláštera 
 

   odpolední program bude upřesněn 
 

       Srdečně zveme. 
       

 

milostná kaple v Ergenzingen        

- ve Stuttgartu  
 

Česká bohoslužba je každou třetí neděli v měsíci ve 14 30 hodin.      

Kostel St. Clemens, Lortzingstr. 21, 70195 Stuttgart - Botnang 
 

naše termíny:     neděle 21. dubna: 4. velikonoční neděle 
 

     neděle 19. května: Letnice - Slavnost seslání Ducha svatého 
      

     neděle 16. června: Mariánská pouť - Ergenzingen 
    bohoslužba ve Stuttgartu nebude! 
  

Slovenské bohoslužby: Stuttgart - Böblingen - Mannheim - Kaiserslauten      
            www.nemecko-misie.com 

 
květy jabloní 
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Rozloučení ve Frankfurtu - bohoslužba na poděkování 

17. července 1975 podepsal tehdejší biskup Wilhelm 

Kempf dekret, kterým v diecézi Limburg zřídil šest 

duchovních správ v různých jazycích. Mezi nimi byla 

i Česká katolická misie. Sídlila vždy ve Frankfurtu. 
  

Prvním českým farářem se stal P. Josef Jech.  

Po jeho odchodu do německé duchovní správy  

se Čechů ujal novokněz ThDr. P. Karel Wortner.  

Jeho nástupcem byl P. Jan Holas. Mezi krajany 

působil v letech 1980 - 1997, kdy ho arcibiskup Karel 

Otčenášek povolal do diecéze v Hradci Králové. 

Posledním českým farářem ve Frankfurtu byl kněz 

brněnské diecéze P. Pavel Hověz (1997 - 2005).  

K 30. září 2005 byla Česká misie zrušena. 

Bůh však své věrné neopustil.  

Až do loňského roku se v kostele Herz Jesu - Oberrad 

konaly české bohoslužby. 

V sobotu 16. prosince 2023 jsme ve Frankfurtu 
slavili poslední mši svatou ve farním sále 
v provizorní kapli.  
 

Koncebrovali P. Juraj Sabadoš a P. Bohuslav Švehla. 
Limburské biskupství zastupovala referentka 
pro misie paní Alexandra Schumann. V závěru 
bohoslužby měla krásnou řeč a každý od ní dostal  
na památku květinu - vánoční hvězdu. 
Po mši svaté jsme měli ve vedlejším sále setkání. 
Nechyběla "předvánoční" výzdoba stolů a pohoštění, 
s trochou předstihu jsme si společně zazpívali 
koledy. 
 

Velkou radost jsme měli z toho, že mezi námi byla 
i sestra Ludmila Marie Dobrovolská. Po celou 
dobu trvání duchovní služby (od r. 1975!) byla 
obětavě a nezištně sekretářkou a "duší" České misie.  
 

Všechny nás provázela vděčnost a poděkování Bohu 
za možnost slavení bohoslužeb a setkávání.  
Poděkování patřilo těm, kteří misii zakládali  
(mj. manželé Pávovi), těm, kteří do ní patřili  
i kněžím, kteří ve Frankfurtu působili.  
 
 

Biskupským dekretem z r. 1975 byla Česká duchovní 
služba ve Frankfurtu založena,  
dekretem z 31. 12. 2023 ji současný limburský 
biskup Dr. Georg Bätzing ukončil.  
 
 

Paderborn 
 

Novým arcibiskupem pro Paderborn se stal Mons. Dr. Udo Bentz (57 let). 
Narodil se v r. 1967 v obci Rülzheim (Rheinland-Pfalz).  
Po studiích v Mainzu a Innsbrucku přijal v r. 1995 kněžské svěcení.  
Působil jako kaplan, pak čtyři roky jako sekretář kardinála Lehmanna.  
Získal doktorát z teologie a stal se rektorem v semináři.  
V r. 2015 byl jmenován světícím biskupem pro diecézi Mainz.  
Od r. 2017 vykonával i funkci generálního vikáře a ekonoma diecéze. 
 

10. března 2024 se slavnostně ujal arcidiecéze. 
     

Dva noví arcibiskupové v Německu: Bamberg a Paderborn 
 

Bamberg  
V prosinci loňského roku jmenoval papež František nového arcibiskupa  
pro Bamberg. Stal se jím dosavadní světící biskup Mons. Herwig Gössl (57 let). 
Herwig Gössl se narodil v r. 1967 v Mnichově, vyrůstal v Norimberku.  
V r. 1993 se stal knězem.  
Působil v několika farnostech, vykonával službu vícerektora v seminářích 
Bamberg a Würzburg. 
V r. 2014 přijal biskupské svěcení a stal se světícím biskupem v Bambergu. 
Když v listopadu 2022 bamberský arcibiskup Ludwig Schick odstoupil,  
Mons. Herwig Gössl byl zvolen administrátorem této arcidiecéze.  
 

2. března 2024 se slavnostně ujal arcidiecéze. 
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Mons. Josef Nuzík - nový olomoucký arcibiskup a metropolita moravský  

9. února 2024 jmenoval papež František 
administrátora a pomocného biskupa v Olomouci 
Mons. Josefa Nuzíka olomouckým arcibiskupem. 
 

Uvedení do úřadu bude v sobotu 13. dubna. 
 

"Modlili jsme se a prosili za potřebné vlastnosti  

pro nového diecézního biskupa. Vím, že je nemám, 

ale chci do nich s Boží pomocí dorůstat." 
 

Mons. Josef Nuzík (* 25. července 1966)  
pochází ze Strání okr. Uherské Hradiště. Po maturitě 
pracoval jako soustružník v Uherském Brodě.  

Kněžské svěcení přijal roku 1995, stal se kaplanem  
v Novém Jičíně. Následovaly farnosti:  
Luhačovice (1996 – 1997), Nivnice (1997 – 2003) 
a Štípa u Zlína (2003 – 2005). Od roku 2005 sloužil 
jako vícerektor kněžského semináře v Olomouci 
a roku 2009 ho arcibiskup Jan Graubner jmenoval 
svým generálním vikářem.  
V červenci 2017 se stal olomouckým světícím 
biskupem. Po odchodu arcibiskupa Jana Graubnera 
do Prahy byl v létě roku 2022 zvolen administrátorem 
olomoucké arcidiecéze. 
 

       olomoucká katedrála sv. Václava                                        Mons. Josef Nuzík                                arcibiskupský znak 

Mons. Stanislav Přibyl CSsR. - nový litoměřický biskup  

23. prosince 2023 jmenoval papež František  
kněze a řeholníka Stanislava Přibyla novým 
litoměřickým biskupem. 
 

Biskupské svěcení a uvedení do úřadu bylo v sobotu 
2. března v litoměřické katedrále sv. Štěpána.  
 
Mons. Stanislav Přibyl (* 16. listopadu 1971, Praha) 
Vystudoval zeměměřičskou průmyslovku. 
V r. 1990 vstoupil k redemptoristům.  
Noviciát absolvoval v Polsku, teologická studia 
v Praze. V r. 1996 přijal kněžské svěcení. 

Jeho dosavadní kněžské působení: 
 

1996 - 2008 farní vikář, později farář na Svaté Hoře  
2002 - 2011 provinciál redemptoristů  
2004 - 2008 prezident Arcidiecézní charity v Praze 
2009 - 2016 generální vikář litoměřické diecéze 
2014 -          administrátor farnosti Horní Police 
2016 -          generální sekretář  
        České biskupské konference 
 

Získal titul doktor teologie a magistr ekonomie. 
Jeho koníčkem je hudba a dějiny umění,  
je varhaník, sbormistr a skladatel. 

P. Stanislav Přibyl CSsR.       jmenování: Mons. Silvestrini, emeritní litoměřický biskup Jan Baxant a P. Stanislav Přibyl 

Radujeme se z těchto jmenování a vyprošujeme jim dary Ducha svatého! 
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"Když se smějeme,  
měníme sebe i svět kolem nás."  

 
Když se smějeme,  
dáváme zabrat celému tělu: 
 

Smíchem posilujeme  
víc než 17 svalů v obličeji,  
(skvělá masáž pro naši tvář) 
a dalších 80 svalů na těle. 
 
 

Ze školy: 
 

Kluk doma ráno brečí, přijde maminka: 
"Co se děje, proč brečíš?" - "Shořela nám škola!" 
- "Ale ne, to se ti jen zdálo!"- „No právě!“ 
 

Otec ve školce: "Dobrý den. Jdu si pro dítě."  
-  "A které?" -  "To je jedno, já ho zase ráno přivedu." 
 

Frantík přibíhá pozdě do školy. Na chodbě se srazí  
s učitelem. ,,Deset minut zpoždění," oznámí přísně 
učitel. ,,Já taky," rozzáří se Frantík.  
 

"Smích je pro duši 
jako kyslík pro plíce." 
 

  Louis de Funes 

Když vyjde svatý Valentýn 
na Popeleční středu.. 

Ještě je půst ... vaše předsevzetí? 
 

Jen ať se kůžička napne, hlavně, ať se Boží dar nezkazí! 
 

Loňské celoroční předsevzetí "přestanu kouřit" byl tak skvělý 
nápad, že jsem si ho letos napsal na seznam zase. 
 

Přestanu svým dětem krást sladkosti, - a když, tak se přiznám. 
 

Nebudu kupovat blbosti: křeček nepotřebuje svetr  
a já nepotřebuji vůbec nic - ani když je to právě ve slevě. 
 

Díky postu - poporostu! 
"Prach patří do prachu  
a popel do popela!" 

Udělám si silnou kuřecí polévku! 

 ... radši si dej aspirin, ten zabere! 

Byl jsem u očního. 
Dvě hodiny mi zkoušel různé brýle,  
nakonec mě poslal domů,  
že se mám doučit abecedu. 
 

Manžel se šťourá v jídle, zeptá se své ženy: 
„To je zase z plechovky?“  - „Ano, zlatíčko. 
Na plechovce byl roztomilý pejsek a nápis  
Pro vašeho miláčka.  - Tak jsem neodolala.“ 

"Nedělej si ze mě blázny, Mojžíši!" 

"Nechceš už dobíhat na autobus? 
Dělá se ti vzadu blbě? - Staň se řidičem MHD! 
   inzerát v Brně 
 

Necítíš se vzadu v kostele nejlíp?  
- Staň se knězem nebo aspoň ministrantem! 
               biskup Pavel Konzbul 
 

Po smrti se setkala koruna a pětitisícovka. 
Bankovka se ptá: "Jak to, že ty jsi v nebi a já  
v pekle?" - "Řekni, kolikrát jsi byla v kostele?" 
 

Beduínský synek se ptá svého otce:  
"Tati, proč nosíš pořád na hlavě ten šátek?" 
"Šátek je velice praktická věc, synu. Chrání mou hlavu a mé oči před sluncem, před pouštním pískem a ostrým větrem." 
Chvíle ticha. Poté opět: "Tati, a proč pořád nosíš ten dlouhý úbor, který vypadá jako noční košile?" 
"Synu, to je velice praktický oděv, protože chrání mé tělo před pouštním sluncem a přitom je velice vzdušný." 
"Tati, a proč pořád nosíš sandály?"  
"Sandály jsou velice užitečné, synu. Chrání mé nohy před ostrými kameny a písek z pouště se z nich sám vysype."  
"Tati?" - "Ano, synu?" - "A tati, nemyslíš, že tady v Teplicích, kde už dvacet let žijeme, ti je tohle všechno na nic?" 

"Co budeš dělat v sobotu?" - "Půjdu si koupit brýle." 
"A pak?" - "Pak uvidím." 
 

"Finanční krize už dolehla i na mě." - "Jak to myslíš?" 
- "Jím plesnivé sýry, piji staré víno  
a jezdím v autě bez střechy." 
 

"Zlato, spíš?"  
- "Ne, jen jsem zavřela oči a jen tak si cestuji v hlavě."  
- "Ale chrápeš!" - "Cestuji traktorem." 
 


